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§ 309  

Val av justerare 
-- -- 

Beslut  
Robert Rapakko (S) och Anni Juhl Nielsen (SD) utses att justera protokollet.  
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§ 310  

Fastställande av dagordning 
-- -- 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner dagordningen.  

Sammanfattning   
Dagens ärenden hanteras i följande ordning: 

§ 309 Val av justerare  

§ 310 Fastställande av dagordning 

§ 311 Medborgarförslag - Stadsportar  

§ 312 Ombyggnad Västgötagatan 

§ 320 Övriga frågor 

§ 313 Policy för föreningsbidrag i Mönsterås kommun 

§ 314 Riktlinje för föreningsbidrag från kommunstyrelsen 

§ 316 Delfinansiering Industrins Ostkust Centrum (IOC) 

§ 315 Införande och utveckling av digital post 

§ 317 Information - Drogvaneundersökning 2024 

§ 318 Ramflytt från kommunstyrelsen till barn- och utbildningsnämnden gällande 
Oknö Naturförskola 

§ 319 Budget 2025, Ekonomisk flerårsplan 2026-2027 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att arbetsutskottet godkänner dagordningen.  
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§ 311  

Medborgarförslag - Stadsportar 
Diarienummer: 2018/155 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anse medborgarförslaget 
besvarat. 

Sammanfattning   
I ett medborgarförslag inlämnat av Marie-Louise Canova föreslås att stadsportar ska 
upprättas vid korsningen Repslagargatan/Storgatan och vid Modeerska huset. 

Yttrande 
Det är en god idé att genom fysisk gestaltning tydliggöra var centrum börjar och slutar. 
Tydliga entréer och gränser skapar orienterbarhet och därav trygghet som leder till trivsel, i 
det att människor kan avläsa sin omgivning. En plats med en tydlig avgränsning är lättare att 
identifiera. Det är viktigt att Mönsterås har ett välkomnande in till sitt centrum. 

Angående stadsportar saknas det enligt Kalmar läns museum historiskt stöd för att 
stadsportar ska ha funnits i Mönsterås. I flera källor talas det dock om tullplatser. Platser som 
enligt Kalmar Länsmuseum sannolikt bestod av en enklare grind och inte en ståtlig port. 
Vidare var dessa platser ofta föremål för bråk. Tullplatserna ska ha funnits mellan 1600-talet 
till 1800-talet. Varken hembygdsföreningen eller länsmuseet har bilder på hur dessa platser 
kan ha sett ut. 

Eftersom det är tveksamt om det överhuvudtaget har funnits egentliga stadsportar mer än 
som grindar eller liknande är det svårt att historiskt sett finna stöd i att göra nya stadsportar. 
Att på något sätt uppmärksamma dessa fysiska platser i staden som varit förknippade med 
tull är dock förstås fullt möjligt. Detta skulle förslagsvis kunna göras genom fysisk gestaltning, 
exempelvis genom val av markbeläggning eller genom markering i markbeläggningen. 

Medborgarförslaget föreslår en port vid Modeerska huset och en vid korsningen 
Storgatan/Repslagaregatan. Idag är det en tydlig markering med val av markbeläggning 
mellan just korsningen Storgatan/Repslagaregatan och Modeerska huset. På denna sträcka 
lades gatsten i början av 2000-talet. Den vackra gatumiljön längs centrum med alla butiker 
har därmed ramats in genom fysisk gestaltning. 2025 finns medel i investeringsbudgeten för 
att förlänga gatstenen norrut till rondellen. På så vis blir det en tydlighet att Mönsterås 
centrum börjar redan vid Storgatan/rondellen. 

Utöver markbeläggning arbetar Mönsterås kommun också med utsmyckning av gaturummet 
längs Storgatan, bland annat genom blomplanteringar. Under hösten 2024 kommer även 
skyltskåp sättas upp längs Storgatan där Mönsterås Handel får möjlighet att marknadsföra 
sina evenemang och butiker, vilket också stärker känslan av ett centrum.  

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag. 

Beslutsunderlag  
KS 2018/155 Medborgarförslag 

KS 2018/155 Yttrande - Kalmar läns museum  
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KS 2018/155 Tjänsteutlåtande 
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§ 312  

Ombyggnad Västgötagatan 
Diarienummer: 2024/273 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott tilldelar Svevia uppdraget att bygga om Västgötagatan. 

Sammanfattning   
Västgötagatan är en av Mönsterås centrala gator i direkt anslutning till Storgatan. Från 
Västgötagatan erbjuds en vacker utsikt över Sylten/Mönsteråsviken med Kråkerums 
havsstrandängar och välbevarade odlingslandskap med hagmarker i bakgrunden. En unik och 
värdefull utblick från Mönsterås mest centrala gata, Storgatan.  

Idag upplevs Västgötagatan som eftersatt och otillgänglig. En bakgata mitt i centrum. 
Projektet härrör från ett medborgarförslag där ett räcke efterfrågades. Med en upprustning 
höjer vi statusen på gatan, vilket dessutom ger ett mervärde för centrala Mönsterås. Syftet 
med ombyggnationen är att förbättra funktionen, höja estetiken och förenkla 
driftsinsatserna.  

Bakgrunden till ombyggnationen syftar till att öka tillgängligheten genom att erbjuda ett 
räcke för de som går i centrums brantaste backe, samt erbjuda en plats för vila i form av en 
bänk mitt i backen med utblick mot Mönsteråsviken och Kråkerum. Ett annat funktionsmål är 
att ta hand om dagvattnet som genereras på kommunal mark genom att leda vattnet bort 
från husfasader och ner i planteringsytor och dagvattenbrunnar.  Ombyggnationen syftar 
även till att förstärka upplevelsen av en omhändertagen och välskött gata och samtidigt 
sänka behovet av driftinsatser genom att välja platsgjuten mönsterbetong samt hårdgöra 
ytor som idag upplevs som oskötta. Gräsytorna mellan gångbanan och gatan byts ut mot 
planteringsytor vilket bidrar till en prydligare och mer attraktiv gata med ett uttryck som 
förändras över årstiderna. På sikt, när planteringarna har slutit sig, kan även de bidra till ett 
lägre skötselbehov. Västgötagatan har förutsättningarna till att bli ett attraktivt, lugnt 
komplement till Storgatan och en värdig inramning för en utblick över ett av våra 
centrumnära riksintressen. 

Under 2023 och 2024 har projektering utförts. Under sommaren 2024 har en förnyad 
konkurrensutsättning av projektet gjorts inom ramen för ramavtalet för mark- och 
anläggningsentreprenader (U-098-2023). Projektet bedömdes innan upphandlingen till ca 1,1 
mnkr, och att det därmed kunde inrymmas inom befintlig investeringsram för 
investeringsposten Ombyggnad gator och vägar. I den förnyade konkurrensutsättningen har 
fyra bolag fått frågan. 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/273 Tjänsteutlåtande  

7S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 6
29

ff6
30

-d
ca

e-
47

a4
-9

1d
4-

a3
d8

b9
f0

da
e6



Kommunstyrelsens Arbetsutskott 
Sammanträdesprotokoll 

2024-09-03 
 

 
 

KS 2024/273 Markplaneringsplan 

KS 2024/273 Mängdförteckning  
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§ 313  

Policy för föreningsbidrag i Mönsterås kommun 
Diarienummer: 2024/267 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott skickar ärendet på remiss till kultur- och fritidsnämnden.  

Sammanfattning   
Mönsterås kommun ska vara en plats där invånarna engagerar sig och där engagemanget hos 
civilsamhällets organisationer tas tillvara. En samverkan mellan kommun och civilsamhället 
stärker den demokratiska processen och bidrar till delaktighet och utveckling av ett hållbart 
samhälle. 

Som ett led i detta arbete vill kommunen bidra till ett aktivt föreningsliv och delar därför ut 
bidrag till ideella föreningar och organisationer. 

För att få bidrag måste föreningar och organisationer uppfylla de kriterier som finns. Syftet 
med policyn är att säkerställa att bidragshanteringen bedrivs effektivt, rättssäkert och 
kännetecknas av transparens och likabehandling. 

Nämnder som arbetar med bidrag kan ha egna riktlinjer som är anpassade efter deras 
uppdrag och målgrupper. 

Bidrag kan ges till allmännyttiga ideella föreningar, stiftelser, ekonomiska föreningar och 
arbetsintegrerande sociala organisationer som erbjuder verksamhet för kommunens 
invånare. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-01-23 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att policyn efter redaktionella ändringar lämnas på remiss till kultur- och 
fritidsnämnden.  

Beslutsunderlag  
KS 2024/267 Tjänsteutlåtande 

KS 2024/267 Utkast till policy 
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§ 314  

Riktlinje för föreningsbidrag från kommunstyrelsen 
Diarienummer: 2024/9 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen antar riktlinje för 
föreningsbidrag. 

Sammanfattning   
En samverkan mellan kommun och civilsamhället stärker den demokratiska processen och 
bidrar till delaktighet och utveckling av ett hållbart samhälle. Som ett led i detta arbete vill 
kommunstyrelsen bidra till ett aktivt föreningsliv och delar därför ut bidrag till ideella 
föreningar och organisationer. 

Syftet med riktlinjen är att säkerställa att bidragshanteringen bedrivs effektivt, rättssäkert 
och kännetecknas av transparens och likabehandling. 

Kommunfullmäktige har att hantera en policy för föreningsbidrag som gäller för samtliga 
nämnder i kommunen. Denna riktlinje är ett komplement till policyn.  

Ärendets behandling 
KSAU 2024-01-23 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att arbetsutskottet efter redaktionella ändringar föreslår 
kommunstyrelsen att anta riktlinjer för föreningsbidrag. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/9 Tjänsteutlåtande 

KS 2024/9 Utkast riktlinje 
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§ 315  

Införande och utveckling av digital post 
Diarienummer: 2024/275 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att införa och utveckla 
digital post. 

Sammanfattning   
Sveriges kommuner och regioner (SKR) har ett erbjudande inom det så kallade ”Handslaget 
för välfärdsutveckling genom digitalisering” som är en kommungemensam kraftsamling i 
syfte att öka digitaliseringstakten. Siktet är visionen ”Världens mest innovativa och 
omtänksamma välfärd”. Målet för initiativet är att 80 procent av kommunerna är anslutna till 
Digital post och gör 80 procent av sina postförsändelser via tjänsten. Syftet med initiativet är 
att skapa förenklingar och minska hinder för användande och anslutning till tjänsten. Vilket 
skapar nyttor i form av frigjorda ekonomiska medel och frigjord tid hos kommunens 
medarbetare – resurser som kan användas till annat värdeskapande arbete. 

En kommun med ca 16 000 invånare skickar ungefär 96 000 postförsändelser till 
privatpersoner och företag på ett år. Från 1 januari 2024 kostar ett porto 18 kr. Att skicka 
digital post kostar mellan 0,15 kr och 0,70 kr. Införandet innebär självklart initiala kostnader 
för teknik och förändringsledning men det är kostnader som kan komma att betala sig i 
minskade löpande kostnader för post. 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/275 Tjänsteutlåtande 
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§ 316  

Delfinansiering Industrins Ostkust Centrum (IOC) 
Diarienummer: 2024/274 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att bifalla ansökan om 
driftbidrag med 150 tkr/år för perioden 2024-2026 samt att näringslivschef disponerar 
ytterligare 110 tusen per år för finansiering av projekt. 

Sammanfattning   
Industrins Ostkust Centrum AB (IOC) arbetar med samverkan inom kompetensutveckling, 
kompetensförsörjning, företagsstöd och marknadsföring. Samverkan sker med Mönsterås 
Lärcentrum och framåt Kalmarsunds gymnasieförbund för påverkan av utbildning på alla 
nivåer mot näringslivets behov. 

IOC har ansökt om en förnyelse av driftbidraget för ytterligare tre år. Mönsterås har tidigare 
lämnat driftbidrag med 150 tusen kronor per år.  

IOC har även ett antal projekt tillsammans med Mönsterås kommun som har finansierats av 
kommunen och ska godkännas av näringslivschefen. Förslaget är att näringslivschef Cecilia 
Drehmer disponerar ytterligare 110 tusen per år för finansiering av projekt. För 2024 föreslås 
kartläggning av kompetensbehov inom näringslivet i Mönsterås kommun, undersökning om 
ett näringslivscenter samt Elmiamässan. 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/274 Tjänsteutlåtande 
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§ 317  

Information - Drogvaneundersökning 2024 
-- -- 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott lägger informationen till handlingarna.  

Sammanfattning   
Ambjörn Thunberg, kris- och beredskapssamordnare, informerar om Mönsterås kommuns 
drogvaneundersökning för år 2024, årskurs 8.  

Undersökningen visar att de allra flesta ungdomar i årskurs 8 inte använder alkohol, nikotin 
eller andra droger. Användande av nikotinprodukter som e-cigaretter och vitt snus har ökat 
kraftigt, ökningen har framför allt skett hos flickorna. Även alkoholanvändande bland flickor 
har ökat jämförelse med tidigare undersökningar.  

Narkotikaanvändande är mycket ovanligt bland elever i årskurs 8. 

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att arbetsutskottet lägger informationen till handlingarna.  
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§ 318  

Ramflytt från kommunstyrelsen till barn- och 
utbildningsnämnden gällande Oknö Naturförskola 
Diarienummer: 2023/130 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta om en tillfällig 
ramflytt på 1,0 mnkr i budget 2024 med anledning av att Oknö naturförskola ej kommer att 
stängas ner. Ramflytten ska ske från kommunledningsförvaltningen till barn- och 
utbildningsnämnden. 

Sammanfattning   
I enlighet med ”Utökad budgetrapport Budget 2024, plan 2025-2026” ska barn- och 
utbildningsnämnden tillföras en tillfällig ramökning på 1,0 mnkr om Oknö Naturförskola inte 
stängs ner. Under 2024 kommer förskolan inte att stängas, varvid en ramflytt från 
kommunledningsförvaltningen till barn- och utbildningsnämnden ska genomföras.   

Dagens sammanträde  
Ordförande finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/130 Utökad Budgetrapport 2024, plan 2025-2026 

KS 2023/130 Tjänsteskrivelse daterad 2024-08-20 
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§ 319  

Budget 2025, Ekonomisk flerårsplan 2026-2027 
Diarienummer: 2023/387 

 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige: 

1. Att anta ramar för budget 2025 samt ekonomisk flerårsplan 2026-2027 

2. Att i övrigt lägga budgetdokumentet till handlingarna 

3. Att ge kommunstyrelsen under år 2025 rätt att nyupplåna, det vill säga öka kommunens 
skulder med totalt 62,0 mnkr 

4. Att ge kommunstyrelsen under år 2025 rätt att omsätta lån, det vill säga låna upp belopp 
motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning under 2025 

Sammanfattning   
Enligt kommunallagen ska alla kommuner upprätta en budget för kommande kalenderår. 
Budgeten ska innehålla en plan för verksamheten och ekonomin under budgetåret. Av planen 
ska det framgå hur verksamheten ska finansieras och hur den ekonomiska ställningen 
beräknas vara vid budgetårets slut. 

Budgeten ska innehålla mål och riktlinjer som är av betydelse för god ekonomisk hushållning, 
både för verksamheten och för ekonomin. Vidare ska budgeten innehålla en plan för 
ekonomin för en tre-årsperiod där budgetåret är periodens första år. 

Den 10 juni beslutade kommunfullmäktige: 

”Kommunfullmäktige återremitterar ärendet med stöd av 5 kap. 50 § kommunallagen, 
minoritetsåterremiss, med följande motivering: 

’Socialdemokraterna och Vänsterpartiet anser att budgetproscessen behöver behandla en 
helhet vad gäller fördelning och ramsättning för nämnderna. Det bör vara grunden i ett 
arbete inom ramen för god ekonomisk hushållning. Alliansen har varit tydliga med att man 
inte ämnar förändra ramarna för Socialnämnden i juni utan återkomma med förändringar till 
budgetrapporten. Samtidigt fördelas de tillgängliga medlen och handlingsutrymmet 
försvinner. 

Vi anser att Socialnämndens ekonomiska situation föranleder att vi måste väga in den i 
ramsättningen av budget 2025. Vi litar inte heller blint på Alliansens kraft att på allvar agera 
för att komma tillrätta med verksamheternas ekonomiska utmaningar. Därav återremitterar 
vi rambudgeten i sin helhet till budgetberedningen.’” 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-04-09, KSAU 2024-04-23, KSAU 2024-05-07, KSAU 2024-05-14, KSAU 2024-05-21, 
2024-05-28, KS 2024-05-28, KF 2024-06-10 

Dagens sammanträde  
Förslag till beslut på mötet 
Anders Johansson (C) föreslår att besluta i enlighet med Alliansens budgetförslag. 

Robert Rapakko (S) föreslår att besluta i enlighet med Röd valsamverkans budgetförslag.  
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Kommunstyrelsens Arbetsutskott 
Sammanträdesprotokoll 

2024-09-03 
 

 
 

Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att arbetsutskottet beslutar i enlighet 
med Anders Johanssons (C) förslag.  

Omröstning begärs 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner följande beslutsgång. 
Ja-röst för förslaget från Anders Johansson (C) 
Nej-röst för förslaget från Robert Rapakko (S)  

Omröstningsresultat 
Med 2 ja-röster för förslaget från Anders Johansson (C) och 2 nej-röster för förslaget från 
Robert Rapakko (S) har ordförande utslagsrösten. Arbetsutskottet bifaller därmed förslaget 
från Anders Johansson (C).  
 

Ledamot/tjänstgörande 
ersättare 

Ja-röst Nej-röst Avstår 

Anni Juhl-Nielsen (SD) 
  

X 

Lars Hollner (S) 
 

X  

Åsa Ottosson (M) X  
 

Robert Rapakko (S)  X  

Anders Johansson (C) X   

Summa 2 2 1 

 
Protokollsanteckning 
Anni Juhl Nielsen (SD) lämnar en protokollsanteckning, se bilaga 1. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/387 Budgetdokument EK-Budget 2025 plan 2026-2027 KSAU 2024-05-28, alliansens 
förslag 

KS 2023/387 S och V Budget 2025, EFP 2026-2027 

Beslut KS 2024-05-28 

Beslut KF 2024-06-10 

Protokollsanteckning Anni Juhl Nielsen SD 2024-06-10 
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Budgetdokument Sverigedemokraterna 2025 

Kommunledningsförvaltningen 

En fortsatt satsning på ungdomscoacherna efter juni 2025 är en viktig trygghetsfrämjande insats 
och samtidigt en satsning på arbetet mot psykisk ohälsa. En samordnare för att få till samverkan 
enligt SSPF är viktig för att vi ska kunna få ännu bättre effekt av insatsen ungdomscoacher.


Sverigedemokraterna vill även betona vikten av regelbundna uppföljningar i kommunstyrelsen om 
hur arbetet fortskrider. Uppföljningen bör ske genom att polis och folkhälsosamordnare har en 
stående punkt på dagordningen på kommunstyrelsens möten. Troligen kommer 
ungdomscoacherna eller annan liknande verksamhet (fältassistenter?) att behövas i kommunens 
verksamhet under ett antal år framöver. Vi kan först avsluta insatsen när vi har sett resultat som vi 
tror är bestående över tid.


Vi anser att ökad videoövervakning enligt tidigare lagd motion omedelbart kommer i kraft för att 
öka säkerheten i vår kommun.


I stället för sommarlovsbusskort till skolungdomar bör kommunen, till samma målgrupp, överväga 
gratis inträde till Vattenpalatset under sommarlovet. Alternativt sommarlovsbusskort inom 
kommunen. Mönsterås Kommun är en attraktiv kommun för semesterfirare och det pågår många 
aktiviteter inom kommunen under sommaren.


Det är också självklart för Sverigedemokraterna att kommunledningsförvaltningen ska få en 
resursförstärkning för att kunna höja IT- säkerheten i kommunens verksamhetssystem. 

En hög nivå på IT-säkerheten kan förhoppningsvis minska de negativa effekterna av en eventuell 
IT-attack mot kommunen.


Tekniska förvaltningen 

Som en följd av krig i vårt närområde, samt tidigare regeringars avveckling av fullt fungerande 
kärnkraftsreaktorer, har vi upplevt en prisstegring på el och fjärrvärme. Tekniska förvaltningen ska 
få en ramökning som kompenserar för den högre prisnivån.


Av tradition är vinterväghållningen ofta underfinansierad i budgeten. Rimligt är att ändra på detta. 
Skulle vi något år hamna i den situation att snön uteblir kan avsatta budgetmedel till 
vinterväghållning överföras till annan behövande förvaltning.


Sverigedemokraterna anser att kommunen bör överväga att använda diesel i stället för HVO. Det 
skulle innebära en besparing för förvaltningen. Vi ifrågasätter om den marginella påverkan som 
kommunens HVO användning har på klimatet är värd priset - pengarna kanske gör större nytta i 
socialförvaltningen? I socialförvaltningen kan samma pengar användes till att undvika vissa 
avgiftshöjningar för brukarna. Samtidigt som den HVO som inte används av Mönsterås Kommun 
kan göra klimatnytta genom att användas av någon annan.


Miljö- och byggnadsnämnden 

Sverigedemokraterna anser att kommunen bör överväga om t.ex. tjänsten som kommunekolog 
kan delas mellan flera kommuner. Kommunen skulle då fortfarande kunna få experthjälpen i 
ansökningsprocessen om projektmedel inom området naturvård samtidigt som kostnaden för 
tjänsten skulle minska för Mönsterås Kommun. 


Vi anser att man bör överväga att slå ihop Miljö- och byggnadsförvaltningen med Tekniska 
förvaltningen. Vi tror att samordningsvinster kan göras och att resurser därmed kan frigöras till 
verksamhet inom annan behövande förvaltning.


Bilaga 1, protokollsanteckning Anni Juhl Nielsen (SD)
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Kommunens miljömål bör anpassas till verkligheten så att det blir möjligt att nå målen. Därefter 
kan vi sätta nya mål.


Kultur- och fritidsnämnden 

Vi välkomnar satsningen på förstärkning av föreningsverksamheten! Satsningen betyder mycket 
för kommunens föreningsliv!


Barn- och utbildningsnämnden 

Vård, skola och omsorg är grundpelare i välfärden. 

Besparingar som drabbar verksamheten för våra barn bör undvikas. Valmöjligheter för familjerna 
bör finnas inom barnomsorgen. Alla barn är inte stöpta i samma form. Sverigedemokraterna 
motsätter sig en stängning av Oknö Naturförskola. Verksamheten på förskolan håller en hög 
kvalitet och barnen får med sig ett natur-och miljötänk som de bär med sig resten av deras liv. 
Personalen trivs bra på arbetsplatsen och sjuktalen är låga. Att stänga ner en fin och 
välfungerande verksamhet är irrationellt och riskerar att generera merkostnader någon annanstans 
i kommunens verksamhet. Vi tror också på att en naturförskola kan bidra till att Mönsterås 
Kommun fortsätter att vara en attraktiv boendekommun för barnfamiljer. Det är olyckligt för 
förskolan att ständigt befinna sig under ett hot om nedläggning. Vi förespråkar att förskolan bör 
finnas åtminstone under fem år. Då skulle troligen fler barnfamiljer välja att ha sina barn på 
förskolan.


Kostnaderna för skolskjuts skjuter i höjden och Sverigedemokraterna ser gärna att vi närmare 
undersöker orsakerna bakom detta. Vi ser gärna en diskussion om alternativ till skolskjutsen som 
den är organiserat idag. Kan flera barn cykla till skolan på ett säkert sätt? Våra vanor grundläggs 
tidigt i livet och man kanske kan stärka folkhälsan genom att flera barn tidigt får vanan att cykla till 
skolan. 


Socialnämnden 

Vård, skola och omsorg är grundpelare i välfärden. Socialnämnden ansvarar för ungefär en 
tredjedel av kommunens totala driftsbudget. Nämnden har under flera år haft svårt att nå en 
budget i balans och efter sommaren kommer en genomlysning att göras av socialnämndens 
ekonomi. Den styrande minoriteten vill invänta utredningen innan beslut fattas om en eventuell 
ramökning till socialförvaltningen.

Sverigedemokraterna valde i budgetprocessen hösten 2023 att göra en återhållsam ramökning för 
socialförvaltningen med hänvisning till att förvaltningen behöver göra ett arbete för att få kontroll 
över sina kostnader. Vi anser att de åtgärder som hittills har vidtagits för att minska kostnader 
relaterade till höga sjuktal, övertidsersättningar med mera inte har fått den önskade effekten. Vi 
har till exempel noterat att flera chefer har anställts i förvaltningen, men vi har inte kunnat se att 
det har bidragit till en bättre kostnadskontroll. Snarare har kostnaderna ökat i form av löner. Detta 
bör undersökas och åtgärder tagas.

Vi ser fram emot den genomlysning som kommer att göras av förvaltningens ekonomi. Vi ser att 
ett förändringsarbete behöver göras. Vi hoppas att man i det arbetet engagerar medarbetarna i 
förvaltningen. Vi ser gärna att man tittar på Emmabodamodellen och beaktar beaktar följande 
visdomsord:

”As humans, if we are not part of the loop - it is definitely doomed….to failure.”


Socialförvaltningen står inför stora utmaningar med en åldrande befolkning, ett pågående arbete 
med nära vård, svårigheter att rekrytera utbildat och kvalificerad personal.


Vi bedömer att socialförvaltningen kommer att behöva en ramökning i budget 2025. Behovet kan 
vara så stort som 30 mnkr.(?) En så stor satsning på socialförvaltningen har kommunen inte råd 
med utifrån de intäkter kommunen har idag.
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Sammanfattning 

Sverigedemokraterna anser att de ramökningar som föreslås i alliansens budgetförslag är rimliga 
och väl avvägda. Samtidigt vet vi att budgetförslaget från alliansen inte är fullständigt då det 
saknas ett förslag om ramökning till socialnämnden. Vi bedömer att det efter genomlysningen av 
socialförvaltningens ekonomi framkommer ett behov av en ramökning på ett mångmiljonbelopp. 
En sådan ramökning måste finansieras och vi föreslår i vår budgettext områden i övriga 
förvaltningar som vi anser man kan titta mera på.


Vi ser också ett behov av att undersöka om kommunen kan öka sina intäkter. Ett sätt att öka 
intäkterna är genom att vi blir ännu bättre på att tillsammans med Länsstyrelsen, närliggande 
kommuner, Kustlandet och regionen söka EU-bidrag. 


Vi ser möjligheter att få fler turister till kommunen genom satsningar på ställplatser för husbilar 
och båtplatser för båt turister. Naturturismen kan utvecklas mera och generera förtjänster såsom 
ökad handel mm.


Under de kommande åren kommer kriminalvården att bygga ut sin verksamhet. 
Sverigedemokraterna anser att kommunen ska söka sig till samarbete med kriminalvården då det 
kan generera arbetstillfällen och ökad handel i kommunen.
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Kommunstyrelsens Arbetsutskott 
Sammanträdesprotokoll 

2024-09-03 
 

 
 

§ 320  

Övriga frågor 
-- -- 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott lägger informationen till handlingarna.  

Sammanfattning   
Anette Elmgren-Petersson informerar om utredning av inomhusmiljön på Parkskolan.  
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Kommunsekreterare: Helena WallnerLedamot: Anni Juhl Nielsen

Vice ordförande: Robert RapakkoOrdförande: Anders Johansson
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